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 برگزاری بازی تراکتور با فولاد 
با حضور تماشاگران تبریزی

عصرآزادی/س�رویس ورزش�ی: مجوز حضور 30 درصد هواداران تیم تراکتور در 
ورزشگاه صادر شد.

هفته هجدهم لیگ برتر فوتبال کش��ور تیم تراکتور در تبریز میزبان تیم فولاد خوزس��تان 
است. برای این بازی مجوز حضور 30 درصد تماشاگران تراکتور صادر شده است.

این بازی ساعت 14 روز چهارشنبه 12 بهمن در ورزشگاه یادگار امام)ره( تبریز برگزار می 
شود. بازی رفت دو تیم با نتیجه 3 بر 2 به سود فولاد به اتمام رسیده بود. 

احتمال غیبت ستاره پرسپولیس مقابل آلومینیوم قوت گرفت
هافبک تیم فوتبال پرس��پولیس به احتمال فراوان مقابل آلومینیوم اراک هم غایب خواهد 

بود.
به گزارش ایرنا، تیم فوتبال پرس��پولیس روز چهارشنبه در هفته هجدهم لیگ برتر مقابل 

آلومینیوم اراک قرار خواهد گرفت.
این در حالی اس��ت که س��عید صادقی همچنان با مصدومیت دست و پنجه نرم می کند و 

به احتمال فراوان این بازی حساس را نیز از دست خواهد داد.
این بازیکن در دقیقه ۳۹ بازی با نس��اجی مصدوم ش��د و به همین خاطر تا کنون در نیم 

فصل دوم برای پرسپولیس به میدان نرفته است.
با این حال روند درمانی او رو به بهبود اس��ت اما به احتمال فراوان دیدار حس��اس مقابل 

آلومینیوم را از دست خواهد داد.
البته غیبت شماره ۲۱ پرسپولیس در ترکیب این تیم کاملا مشهود است اما کادر فنی در 
به کادر پزش��کی اعلام کرده تا روی این بازیکن ریسک نکند و زمانی که بهبودی کامل پیدا 

کرد در تمرینات گروهی حضور یابد تا مصدومیت وی تشدید نشود.

آشنایی با ستاره جدید سپاهان؛ مهاجم 
۸۰۰هزاریورویی از برزیل و هند تا ایران

ایگ�ور کاتاتو برزیلی که س�ابقه حض�ور در لیگ های برزیل و هن�د را دارد با 
انتقال به س�پاهان به عنوان بمب نقل انتقالات این باش�گاه در لیگ برتر ایران 

معرفی شد.
به گزارش ایرنا، تیم فوتبال سپاهان نقل انتقالات زمستانی را بدون خرید به پایان برد 
و ژوزه مورایس خریدهای خود را با بازیکنان آزاد ش��روع کرد تا تیم خود را برای ادامه 
فصل لیگ برتر تقویت کند. سپاهان با اختلاف ۲ امتیازی نسبت به پرسپولیس در رتبه 
دوم جدول قرار دارد و برای کس��ب عنوان قهرمانی به غیر از پرس��پولیس با اس��تقلال، 

گل گهر و تراکتور هم رقابت می کند.
یکی از خریدهای جذاب طلای پوش��ان اصفهانی ایگور کاتاتو ۲۷ س��اله برزیلی بود که 
در سکوت خبری به ایران آمد. او )یکشنبه( به صورت رسمی با عقد قرارداد ۲.۵ ساله به 
سپاهان پیوست، تا به مانند سایر خریدهای سپاهان در ابتدای فصل، این مهاجم برزیلی 

هم تا پایان مهلت قرارداد ژوزه مورایس بتواند در سپاهان حضور داشته باشد.
ارزش ای��ن بازیکن برزیلی در س��ایت ترانس��فر مارکت، ۸۰۰ هزار یورو برآورد ش��ده 
اس��ت. این مهاجم یک متر و ۸۳ سانتی متری برزیلی بیشتر دوران بازیگری خود را در 
س��طح اول و دوم فوتبال باش��گاهی برزیل گذرانده و در آس��یا نیز سابقه حضور در تیم 
مومبای س��یتی هند را دارد. اوج عملکرد این بازیکن در س��امپایو برزیل بود که در سری 
بی رقابت های باش��گاهی این کش��ور حضور دارد و همچنین عملکرد خوب او که فصل 
گذش��ته در ترکیب س��امپایو کوریا داش��ت و موفق به ثبت ۱۰ گل و ارسال ۵ پاس گل 
شد. ایگور کاتاتو در ۱۱ بازی برای مومبای سیتی ۳ گل به ثمر رساند. مهاجم برزیلی در 

رتبه سوم بیشترین تعداد شوت به سمت دروازه را در این تیم داشت.
از دیگر باشگاه هایی که این بازیکن در آن حضور داشته می توان به واسکودوگاما اشاره 
کرد که به صورت قرضی در این تیم ۱۹ بازی در سال ۲۰۲۱ انجام داد و فقط توانست 

یک گل را برای این تیم به ثمر برساند.
عملکرد کلی این بازیکن در سال های اخیر به این صورت بوده است. در ۳۳ بازی برای 
س��امپایو کوررآ و ۹ گل و ۵ پاس گل، ویتوریا ۱۱ بازی ۳ گل، مومبای سیتی ۱۱ بازی 

۳ گل و یک پاس گل را در کارنامه خود ثبت کرده است.
تیم فوتبال سپاهان در یکی از حساس ترین دیدارهای هفته هجدهم لیگ برتر فوتبال 
ایران میزبان گل گهر سیرجان خواهد بود و بعید به نظر می رسد که این مهاجم برزیلی 

فرصت حضور در این دیدار را پیدا کند.

سرشاخ  شدن جهانبخش در روزهای تاریک فوتبالی؛ 
فرار غیرممکن از ناکامی

علیرضا جهانبخش که زمانی از او به عنوان بازیکنی کم حاشیه و بااخلاق یاد 
می شد در چند وقت اخیر درگیری هایی با بازیکنان حریف داشته است.

به گزارش ایرنا، علیرضا جهانبخش که تا پیش از پیوستن به برایتون انگلیس به نظر 
می رسید می تواند یکی از موفق ترین لژیونرهای تاریخ فوتبال ایران شود، مدت هاست 
ش��رایط خوبی به لحاظ فنی ندارد. او که زمانی ستاره بی چون و چرای اردیویسه)لیگ 
برتر فوتبال هلند( بود و حتی به عنوان آقای گلی این رقابت ها دس��ت پیدا کرد س��ال 
۲۰۱۸ راهی برایتون ش��د تا حضور در لیگ برتر انگلیس را تجربه کند؛ اما پیوس��تن 
جهانبخ��ش به این تیم انگلیس��ی ی��ک تجربه تلخ برای او ب��ود و در نهایت مجبور به 

جدایی از برایتون شد.
تیرماه س��ال گذش��ته بود که جهانبخش به فاینورد پیوست تا بتواند در فوتبال هلند 
که هم آش��نایی کاملی نس��بت به آن دارد و هم اینکه جزو ستاره های سابق آن بود به 
دوران اوجش بازگردد؛ اما در فاینورد هم نتوانس��ت اوج بگیرد و در فصل اخیر به جز 

چند بازی اخیر، جهانبخش اکثرا روی نیمکت این تیم حضور دارد.
این بازیکن مقابل آژاکس و توئنته در ترکیب ثابت تیمش حضور داشت؛ اما همچون 
ماه های گذشته نتوانست بازی خوبی از خود به نمایش بگذارد. نمراتی که او برای این 
۲ بازی از س��ایت هواس��کورد دریافت کرد به ترتیب ۶.۲ و ۶.۴ بود تا مش��خص شود 

جهانبخش عملکرد خوبی در تیمش ندارد.
بدتر از این عملکرد ضعیف فنی، علاقه مند ش��دن جهانبخش به درگیری با بازیکنان 
تیم حریف است. در بازی با آژاکس و زمانی که بازیکن این تیم روی پایش تکل رفت 
جهانبخش با او سرش��اخ شد. در بازی فاینورد و توئنته هم دروازه بان فاینورد توپی که 
به اوت رفته بود را به داخل زمین انداخت تا اجازه ندهد بازی به س��رعت آغاز ش��ود و 
همین مسئله اعتراض بازیکنان توئنته را در پی داشت. در حالی که این اعتراض ها در 
حال تمام شدن بود جهانبخش از راه رسید تا با بازیکن حریف درگیر شود و در حالی 
ک��ه هیچ برخوردی با جهانبخش صورت نگرفته بود او دس��تش را روی صورت گرفت 
ت��ا وانم��ود کند بازیکن حریف به صورت او ضربه زده اس��ت و داور را مجاب کند به او 
کارت نش��ان دهد؛ هر چند این اتفاق رخ نداد؛ اما قطعا چنین حرکاتی بازخورد منفی 

در رسانه های هلندی خواهد داشت.
در گذش��ته و زمانی که جهانبخش در نایمخن و آلکمار بازی می کرد از او به عنوان 
یک بازیکن بااخلاق یاد می ش��د؛ اما حالا در ۲ بازی متوالی با بازیکنان حریف سرشاخ 
می ش��ود. شاید دلیل این حواش��ی این باشد که جهانبخش از عملکرد فنی اش رضایت 
ندارد و به همین خاطر رفتار عصبی از خود نشان می دهد؛ اما دلیلش هر چه باشد این 

رفتارهای جهانبخش به شخصیت حرفه ای او لطمه می زند.

پایگاه اینترنتی آ اس اسپانیا در مطلبی به قلم 
پدرو ایرانزو مدعی ش�د که پاکو خمز سرمربی 
تی�م فوتب�ال تراکتور م�ورد توجه مس�ئولان 
فدراس�یون ایران قرار گرفته و یک�ی از گزینه 
های س�رمربیگری تیم ملی و جانشین کارلوس 

کی روش است.
به گزارش ایرنا به نقل از این سایت، در این مطلب 
عنوان شده که مس��ئولان فدراسیون فوتبال ایران بر 
این عقیده هستند که خمز سطح فوتبال لیگ را بالا 
برده و این امکان وجود دارد که وی به عنوان جانشین 

کی روش در تیم ملی ایران معرفی شود.
در ای��ن مطلب به ماجراجویی جدید خمز در ایران 
و حضور وی در تراکتور اش��اره و عنوان ش��ده است 
که فرصت خوبی برای جهش این مربی فراهم ش��ده 
و اکنون وی در می��دان گزینه های هدایت تیم ملی 
فوتب��ال ایران قرار دارد. نویس��نده این مطلب عنوان 
کرده است: با وجود اینکه تنها ۶ هفته از حضور خمز 
در تراکتور می گذرد اما تغییراتی که وی در این تیم 
به وجود آورده موجب حیرت فوتبال دوستان به ویژه 

فدراسیون نشین ها شده است.
در این مطلب آمده است: خمز در میان گزینه های 

زیادی که برای جانش��ینی کی روش معرفی شده اند 
در بین اعضا فدراسیون طرفداران زیادی دارد.

در ادامه این مطلب به موفقیت های خمز با تراکتور 

و همچنین فاصله امتی��ازی تیم تحت هدایت وی با 
تیم های صدرنش��ین و صعود در ج��دول رده بندی 
نیز اش��اره شده و آمده اس��ت: خمز در ۶ بازی از 1۸ 

امتیاز ممکن، 11 امتیاز کس��ب کرده و این افتخاری 
برای این مربی بوده و کسب تساوی مقابل گل گهر و 
برتری مقابل ذوب آهن از جمله دس��تاوردهای خوب 
وی در این تیم است. نویسنده مطلب به این موضوع 
نیز اش��اره کرده ک��ه پاکو خمز در بیرون از اس��پانیا 
تجربه های زیادی دارد و این مرد ۵2 ساله اسپانیایی 
ای��ن بار در ماجراجویی با تراکتور در ایران را ش��روع 
کرده اس��ت. مدیرعامل باش��گاه تراکتور در نخستین 
واکنش به ای��ن موضوع، گفت: اطلاعی از آن ندارم و 

تاکنون صحبتی در این مورد با ما نشده است.
هوش��نگ نصیرزاده در پاس��خ به این پرس��ش که 
اگر از س��وی فدراس��یون فوتبال چنین پیش��نهادی 
به باش��گاه ارائه شود، چه واکنش��ی خواهید داشت؟ 
افزود: فعلا که خمز س��رمربی تراکتور است و قرارداد 
2 ساله دارد و تمرکزش فقط روی موفقیت تیم است 
و اگر پیش��نهادی آمد، بررس��ی می کنیم و پاسخ مان 
را خواهی��م داد. روزنامه ه��ای خارجی پی��ش از نیز 
خبرهای��ی در مورد س��رمربی تراکت��ور زده بودند و 
عنوان کرده بودند که یکی از تیم های لالیگا خواهان 
به خدمت گیری وی می باشد که با تکذیب این خبر 

از سوی خمز مواجه شد.

بعد از ریکاردو آلوز جواهر تراکتور، و چند بازیکن دیگر خارجی 
که نمایش خوب و نسبتا قابل قبولی در این فصل داشته اند، اکثر 
بازیکن�ان وارداتی به فوتبال ایران کیفیت چندان بالایی ندارند و 

ترانسفری شکست خورده بوده اند.
ب��ه گ��زارش ایرنا، یکی از مش��خصه های لیگ هایی که در کش��ورهای 
مختلف به انجام می رسد، اس��تفاده از بازیکنان خارجی است. نفراتی که 
با حضورش��ان کیفیت مسابقات را بالا می برند. در کشورهای آسیایی نیز 
این قضیه کاملا استوار است و بازیکنان خارجی به نوعی ستاره ها و نفرات 

تاثیرگذار هر تیم به حساب می آیند که تفاوت ها را رقم خواهند زد.
با حرفه ای شدن مسابقات فوتبال ایران و به راه افتادن لیگ برتر، سال 
به س��ال بر تعداد بازیکنان خارجی ش��اغل در تیم ها اضافه ش��د. ماجرا 
وقتی متفاوت می ش��ود که در لیگ برتر فوتبال ایران، جذب و استخدام 
بازیکن خارجی از یک مسیر و مجرای مشخص و درست طی این ۲ دهه 
صورت نگرفته و شاهد نقش آفرینی دلال ها بوده ایم. کسانی که با مدیران 
و مربیان به صورت مس��تقیم یا غیر مس��تقیم ارتباط ایجاد می کردند و 
بازیکنانی را از کشورهای مختلف به لیگ برتر تزریق می کردند که کیفیت 
چندان خوبی نداش��تند و خیلی از آنها حتی توانایی بازی در س��طح دوم 

فوتبال ایران را هم نداشتند.
هجوم بازیکنان خارجی گمنام و کم کیفیت به حدی بود که تک ستاره ها 
و خارجی ه��ای باکیفیت به خوبی در یادها باقی مانده اس��ت. نفراتی که 
توانس��تند وظیف��ه ی اصلی خود را انجام دهن��د و تفاوت ها را رقم بزنند. 
ب��ا این وجود دلاره��ای زیادی که به پ��ای بازیکنان خارج��یِ ضعیف و 
دلال های ش��ان در این سال ها ریخته شده و امکان دیده شدن پدیده های 

داخلی سلب شده هیچ وقت فراموش نخواهد شد.
در لیگ بیست و و تا به اینجا، شاهد حضور ۴۱ بازیکن خارجی بوده ایم. 
۱۳ تیم از ۱۶ تیم حاضر در مسابقات حداقل یک بازیکن خارجی در این 
فصل داشته اند. پرسپولیس با داشتن ۶ بازیکن صدرنشین بوده و تیم های 
ه��وادار، ملوان و نفت مسجدس��لیمان با صفر بازیک��ن خارجی در پایین 

جدول از این حیث جای گرفته اند.
ماجرا تقریبا همان ماجرای همیشگی  است. تعداد بازیکنان خارجی که 
توانس��ته اند نمایش خوبی داشته باشند و یک سطح بالاتر از بقیه باشند 
و نش��ان دهند که ارزش پولی که برای شان هزینه شده است را دارند به 
تعداد انگشتان ۲ دست نمی رسد و کفه ی ترازو به سمت نفراتی سنگینی 

می کند که خروجی بسیار پایینی داشته اند.
س��رخابی ها با ۲ بازیکن از این حیث صدرنشین هستند. رافائل سیلوا و 
کوین یامگا در ترکیب استقلال به بازی های خوب خود ادامه می دهند و 
حضورشان کاملا در این تیم مثمر ثمر بوده است. یامگا یک آچار فرانسه  

واقعی بوده و توانسته با سرعت و قدرت پنالتی زنی اش یکی از مفیدترین 
نفرات ساپینتو باشد. سیلوا نیز در قلب خط دفاعی با کمترین میزان خطا، 

مهره ای ثابت برای مرد پرتغالی باشد.
پرس��پولیس هم ۲ نماینده دارد اما یکی از آنها دیگر در ایران نیس��ت. 
ابت��دا از گیورگی گولس��یانی صحبت می کنی��م. مداف��ع باتجربه ای که 
سال هاس��ت در فوتبال ایران بازی می کند و امسال با پیراهن سرخ پوشان 
تهرانی توانسته آنها را به یکی از بهترین خطوط دفاعی لیگ تبدیل کند. 
این بازیکن گرجستانی در اولین شهرآورد خود نیز دبل کرد و یحیی را از 
شکست نجات داد. یورگن لوکادیا اما با زدن ۶ گل در مدتی کوتاه تصمیم 

گرفت لیگ برتر را ترک کند.
کریس��توفر کنت گلر اتریشی فولاد در این فصل پتانسیل بالایش را به 
رخ کش��ید و روزهای تلخی که در س��پاهان داشت را به دست فراموشی 
سپرد. او با توانایی بالایش در بازی با پا و همچنین سیوهایی که داشته، 

جزو بهترین گلرهای لیگ در این فصل بوده است.
از لوس��یانو پریرا برزیلی هم یاد کنیم. مهاج��م فصل قبل فولاد که به 
مس رفسنجان آمد و از همان هفته  اول نشان داد قصد تمام شدن ندارد. 
با وجود اینکه مس در خط حمله عملکرد خوبی نداشته اما شیمبا نسبت 

به الباقی نفرات تیم در فاز تهاجمی بهتر کار کرده است.
در نهای��ت به س��راغ بهترین خارجی این فصل می روی��م. ریکاردو آلوز 
هافبک بازیساز و پرتغالی تراکتور که نه تنها در تیمش بلکه در این فصل 
یک س��رو گردن بالاتر از بقیه  نفرات بوده است. این بازیکن خوش فکر با 
۱۰ پ��اس گل، با فاصله بهترین پاس��ور لیگ بوده اس��ت و وقتی آمارش 
عجیب به نظر می رس��د که بدانیم آقای گل فوتبال ایران در حال حاضر 
تنه��ا ۶ گل زده اس��ت. یکی از دلایلی که تراکت��ور ۲ بازیکن ۶ گله تا به 

اینجا داشته حضور جواهری به نام ریکاردو آلوز است.
کدام بازیکن ها در دسته  میانی قرار می گیرند؟

تعداد قابل توجهی از بازیکنان خارجی این فصل هم نوس��ان داشته اند 
و نمی ت��وان آنها را به راحتی در جمع خوب ها یا بدها قرار داد. بازیکنانی 
نظیر هانس��ل زاپاتا )آلومینیوم(، صفا هادی و گوستاوو واگنین )تراکتور(، 
موس��ی کولیبالی )فولاد(، اریک باگناما )گل گهر( و جفرسون باهیا )مس 
رفس��نجان( نفراتی بوده اند که می توانند به لیس��ت خوب ها اضافه شوند. 
آنها در هفته هایی نمایش بسیار جالب توجهی داشتند اما این عملکرد با 

ثبات همراه نبوده است.
دیگ��ر حاضرین در ای��ن بخش این نفرات هس��تند: وح��دت هنانوف 
)تاجیکس��تان/ پرسپولیس(، شرالدین بابایف )تاجیکستان/ صنعت نفت(، 
رناتو س��یلیویرا )برزیل/ س��پاهان(، نیلس��ون جونیور )برزیل/ سپاهان(، 
الویس کامس��وبا )بروندبی/ سپاهان(، کی روش استنلی )برزیل/ گل گهر(، 

آداما نیان )مالی/ نساجی(
اما بدترین خارجی های این فصل چه کسانی هستند؟

لیس��تی ۱۲ نفره که تع��دادی از آنها در حال حاض��ر دیگر در فوتبال 
ایران حضور ندارند. استثناهایی مثل عزیزبک آمانوف )استقلال( و مارکو 
ش��یمیچ )صنعت نفت( هم در این لیس��ت هستند که اصلا فرصت بازی 
پیدا نکردند. دیگر حاضرین اما این نفرات هس��تند: والنتیل یوئل )سودان 
جنوبی(، ش��رزود تمیروف )ازبکستان/ پیکان و پرسپولیس(، شیخ دیاباته 
)مالی/ پرس��پولیس(، تیتو اوکلو )سودان جنوبی/ پیکان(، احسان پنشنبه 
)تاجیکس��تان/ ذوب آهن(، دارکو بیدوف )صربس��تان/ ذوب آهن(، مانوئل 
فرناندز )پرتغال/ سپاهان(، آیاندا پاتوسی )آفریقای جنوبی/ فولاد(، وسلی 

)برزیل/ گل گهر(، گادوین منشا )نیجریه/ مس رفسنجان(.
مانو فرناندز قرار بود سوپراس��تار این فصل باش��د اما مصدومیت و عدم 

تمرکزش باعث شد تا تبدیل به یک بمب خنثی شود.
گادوین منشا آقای گل فصل قبلی بود اما در مس تا توانست گل نزد و 
پنالتی خراب کرد. ش��یخ دیاباته مانند اواخر دوران حضورش در استقلال 

بیشتر از اینکه در زمین باشد، در فیزیوتراپی بود.
و حالا تازه واردها

در نهایت به نفراتی می رس��یم که ب��ه تازگی به فوتبال ایران آمده اند و 
زمان مشخص می کند که به کدام دسته تعلق خواهند داشت. با آنها نیز 
آشنا شوید: لئاندرو پریرا )برزیل/ پرسپولیس(، سباستین پیریز )اوروگوئه/ 
صنع��ت نفت(، محمدرضا جلیل مزهر )عراق/ صنعت نفت(، علی فریدون 
)کویت/ صنعت نفت(، روبرتو تورس )اسپانیا/ فولاد(، یوکیا سوگیتا )ژاپن/ 
فولاد(، بورا نیگیرا )گینه بیسائو/ مس کرمان(، روئون توگنیک )استرالیا/ 

مس کرمان(، ایگور کاتائو )برزیل/ سپاهان(.

واردات لیگ بیست و دوم زیر ذره بین؛ 
یک جواهر، چند خوب، الباقی اضافات است

رئیس فدراس�یون والیبال در گفت وگویی ۲ س�اعته پاس�خگوی 
س�والاتی درباره ماجرای بازنشستگی، آینده والیبال ایران، ریاست 
کنفدراس�یون والیبال آس�یا، بهترین بازیکن تاریخ والیبال ایران و 

...بود.
ب��ه گزارش ایرنا، یک��ی از مهمترین عوامل موفقیت والیب��ال ایران، ثبات 
مدیریت بوده اس��ت. محمدرضا داورزنی سال های طولانی است که ریاست 
فدراسیون والیبال را بر عهده دارد و همراه با زنده یاد یزدانی خرم در پیشرفت 
والیبال ایران نقش زیادی داشتند. داورزنی سه شنبه هفته گذشته مهمان ایرنا 
بود. با وی در خصوص مسائل مختلفی مثل موضوع بازنشستگی اش، ریاست 
کنفدراسیون والیبال آس��یا، بهترین بازیکن تاریخ والیبال ایران، سرپرستی 
خوش خبر، توقعات از والیبال ایران، رفاقت با مهدی تاج، پیشنهاد مدیرعاملی 
پرس��پولیس و ... به گفت وگو پرداختیم. گفت وگویی که ۲ س��اعت به طول 

انجامید و مشروح آن را در ادامه می خوانید.
مصاحبه را با ماجرای بازنشستگی شما شروع کنیم. به نظر می رسید این 
بار باید شاهد خداحافظی شما با فدراسیون والیبال باشیم؛ اما این اتفاق رخ 
نداد. در خصوص موضوع بازنشستگی، بین نحوه اعمال قانونی و ظرفیت هایی 
که در قانون پیش بینی شده اختلاف نظرهایی وجود دارد. چون من دو دوره 
۵ ساله مامور شده بودم باید کمیسیونی که در سازمان امور استخدامی وجود 
دارد مجوزی صادر می کرد تا با ادامه ماموریت من موافق ش��ود. در آن زمان 
که سال ۹۸ بود با ماموریت یکساله من موافقت شد و در آذر ۹۹ یکبار دیگر 
مکاتباتی برای تمدید ماموریت من انجام شد. رئیس جمهور وقت دستوری 
مبنی بر تمدید ماموریت من تا پایان دوره ۴ ساله صادر و رئیس دفتر ایشان 
این دس��تور را به وزارت ورزش اعلام کرد. اساسا من تا الان بازنشسته نشده 
بودم؛ البته بازنشستگی من درست بود؛ اما حکمی در این باره صادر نشده بود. 
سازمان بازرسی اعلام کرد که نامه ریاست جمهوری ملاک عمل نیست و باید 
کمیسیون مربوطه در سازمان امور استخدامی در این خصوص تصمیم بگیرد. 
این کمیس��یون هم موافقت خود را با ادام��ه ماموریت من اعلام کرد به این 
شرط که این ماموریت در ۲ سال پایانی خدمت من نباشد. اگر ۶۵ سالگی را 
ملاک قرار دهیم مشکلی برای ادامه ماموریت من وجود نداشت؛ چون در آن 
زمان من ۶۰ سال سن داشتم و الان هم ۶۲ ساله هستم. با این حال سازمان 
بازرس��ی اصرار به پایان ماموریت من داش��ت. البته از اختیارات وزیر ورزش 
ه��م بود که با ادامه ماموریت من موافقت کند. تنها هدف من این بود که تا 
پایان دوره ریاس��تم در فدراسیون والیبال ادامه پیدا کند. چون در اساسنامه 
فدراسیون جهانی والیبال آمده که فرد منتخب مجمع فدراسیون باید تا پایان 
دوره اش به فعالیت خود ادامه دهد و تنها مرجعی که می تواند وی را عزل کند 
همان مجمع فدراسیون است. مگر اینکه فرد منتخب مجمع، تخلفی انجام 

داده و دادگاه علیه وی حکمی قطعی صادر کرده باشد. ما اساسنامه داخلی 
فدراسیون والیبال را برای فدراسیون جهانی ارسال کرده بودیم تا تایید شود. 
در مهر امسال فدراسیون جهانی والیبال اصلاحات اساسنامه را برای ما ارسال 
کرد و چندین بار این اساس��نامه اصلاح ش��د. در نهایت اساسنامه به تایید 
فدراسیون جهانی رسید. همزمان با این اتفاقات، تصویر حکم بازنشستگی من 

بدون اینکه اطلاعی از آن داشته باشم در رسانه ها منتشر شد.
متوجه شدید تصویر حکم بازنشستگی شما چگونه و از چه طریقی 

در رسانه ها منتشر شد؟
نمی خواهم به این موضوع بپردازم؛ اما جالب اینجاس��ت که وزیر ورزش و 
معاون حقوقی وی هم از انتشار تصویر حکم تعجب کرده بودند. ما هم خیلی 
به این موضوع نپرداختیم و دنبال این نبودیم که چه کس��ی تصویر حکم را 
به رسانه ها داده است. تصمیم بر این شد که تا پایان دوره ۴ ساله به ریاستم 
در فدراسیون والیبال ادامه دهم. قرار است در مجمع فوق العاده که بهمن ماه 
برگزار خواهد شد در خصوص نحوه اجرای اساسنامه فدراسیون تصمیم گیری 
ش��ود. البته شنیده ام که در برنامه هفتم پیش بینی شده که فدراسیون ها به 
روال اصلی خودشان برگردند. در هیچ جای دنیا فدراسیون های دولتی نداریم؛ 
البته باید نظارت دولت باشد. کمیته بین المللی المپیک هم تاکید کرده که 
کمک های دولتی نباید باعث دخالت دولت در امور فدراس��یون ها شود. نظر 
فدراسیون جهانی والیبال این است که مجمع، بالاترین مرجع تصمیم گیری 
در فدراسیون ها است. برخی کشورها مثل هند که دولت، رئیس فدراسیون 
والیبال را برکنار کرده بود با تعلیق فدراسیون جهانی والیبال روبرو شد و ۳ 
سال در هیچ تورنمنتی نتوانست شرکت کند. البته نباید اجازه دهیم از خارج 
از کش��ور در امور ما دخالت کنند. فدراسیون جهانی والیبال تاکید دارد که 

اساسنامه مورد تایید این فدراسیون اجرا شود.

اگر در آینده مشکل بازنشستگی شما حل شود آیا امکان دارد بار 
دیگر برای ریاست فدراسیون والیبال کاندیدا شوید؟

من قلبا تمایلی به این موضوع ندارم. به جز یک مقطع دوساله که به وزارت 
ورزش رفتم از سال ۸۵ در فدراسیون والیبال حضور دارم. اعتقاد ندارم کسی 
۳۰ سال رئیس فدراسیون بماند. درست است که موفقیت های والیبال ایران 
به خاطر ثبات مدیریت بوده اس��ت؛ اما شرایطی باید فراهم شود تا مثل تیم  
ملی که تغییر نس��ل در آن رخ داده در مدیریت فدراس��یون هم جوانگرایی 
شود. البته تمایل تحصیلکرده هایی که در والیبال حضور دارند مربیگری است 
تا مدیریت. ما گزینه هایی داشتیم که می خواستیم از آنها در حوزه مدیریت 
استفاده کنیم؛ اما این افراد دنبال مربیگری هستند و این مسئله هم بیشتر به 

خاطر مسائل مالی است.
در خصوص بودجه ورزش کش�ور که در حال حاضر در مجلس در 

حال بررسی است چه نظر دارید؟
در ۴۰ س��ال گذش��ته هیچگاه بودجه مناسبی برای ورزش در نظر گرفته 
نشده است و همیشه ورزش کشور مشکل بودجه داشته است. هر دولتی که 
آمده سعی کرده به ورزش کمک کند؛ اما در جدول بودجه دولت، ورزش در 
انتهای جدول اس��ت. حضور در رویدادهای مختلفی که در رشته های ورزش 
در سطح آسیا و جهان برگزار می شود هزینه های زیادی دارد. اگر نتوانیم در 

رقابت های بین المللی شرکت کنیم باید درِ فدراسیون ها را ببندیم.
علت اینکه ما می گوییم نباید فدراسیون ها به صورت دولتی کار کنند برای 
این است که افرادی ریاست فدراسیون ها را بر عهده بگیرند که بتوانند در کنار 
تخصص و مدیریت، آورده مالی هم داشته باشند. اینکه تعدادی کارمند دولت 
در فدراس��یون ها مشغول به کار شوند و آنها هم منتظر بودجه دولت باشند 
فایده ای ندارد. فدراس��یونی مثل والیبال را نمی توان با کمتر از ۱۰۰ میلیارد 

تومان اداره کرد. کمک دولت نهایتا ۱۰ میلیارد تومان است.
در خصوص بودجه فدراسیون ها که توسط وزارت ورزش پرداخت می شود 

برخی روسا مثل علیرضا دبیر اعتقاد دارند که این بودجه کافی نیست.
در دو س��ه سال گذش��ته علیرضا دبیر منابع زیادی را برای کشتی کشور 
جذب کرد و ساخت وس��ازهای خوبی انجام داد و اگر تنها وابس��ته به بودجه 
دولت بود کاری از پیش نمی برد. او با توانمندی خودش توانسته از بخش های 
دیگر بودجه جذب کند. امیدوارم در همه رش��ته ها شرایطی فراهم شود که 
دغدغه مالی نداشته باشند. علاوه بر این دغدغه های مالی ما مشکل مالیاتی 
را هم داریم. در گذشته فدراسیون ها از پرداخت مالیات معاف بودند؛ اما چند 
سالی است که این موضوع آزاردهنده شده است. ما مخالف مالیات تکلیفی 
نیستیم؛ اما در نظر گرفتن مالیات عملکرد باعث شده فدراسیون ها بیشتر از 

بودجه ای که دریافت کرده اند مالیات پرداخت کنند.

داورزنی: چندین بار پیشنهاد مدیرعاملی پرسپولیس را رد کردم

خمز گزینه جدید تیم ملی فوتبال ایران
پایگاه اینترنتی آ اس اسپانیا مدعی شد


